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حوادث و انتظامی

»پلیس فتا« هشدار داد:
پیامک های قضایی بدون لینک 

پرداخت هستند؛ کاربران مراقب باشند
سرهنگ دوم »علی محمد رجبی« -رئیس مرکز تشخیص  و 
پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتا ناجا- با تاکید بر اینکه 
هیچ گونه لینکی همراه پیامک های قضایی برای شهروندان 
ارسال نمی شود، هشدار داد: چنانچه پیام هایی با عنوان 
ابلاغیه های قضایی دریافت کردند که حاوی لینک پرداخت 

بود، به هیچ وجه روی لینک مربوطه کلیک نکنند.
خبر،  این  تشریح  در  رجبی  علی محمد  دوم  سرهنگ 
اظهار داشت: در ماه های اخیر شاهد دریافت گزارش های 
قابل توجهی از هم وطنان به خاطر سوءاستفاده افراد سودجو 
و کلاهبرداری های صورت گرفته از طریق پیامک هستیم که 

عنوان سامانه ثنا به  دفعات در آن ها دیده می شود.
وی درباره شگرد کاری این کلاهبرداران خاطرنشان کرد: در 
این روش فرد کلاهبردار با جعل آدرس اینترنتی سامانه ثنا 
)سامانه ثبت نام الکترونیک قضایی( پیامکی با محتواهایی 
نظیر ابلاغیه، ثبت شکایت در سامانه و غیره که در نهایت 
به یک لینک پرداخت برخط و یا نصب اپلیکیشن جعلی 
منتهی می شود برای شهروندان ارسال می کند و از آنجایی که 
برخی از شهروندان از این سامانه ها و نحوه فعالیت آن ها 
آگاهی ندارند و مبلغ عنوان شده نیز بسیار ناچیز است بر 
روی لینک کلیک کرده و اقدام به عملیات پرداخت وجه یا 

نصب اپلیکیشن می کنند.
رییس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
از کلیک بر روی لینک جعلی، کاربر  ادامه داد: پس  فتا 
به درگاه پرداخت جعلی یکی از بانک های معتبر هدایت 
از  غیرمجاز  برداشت  به  نسبت  کلاهبردار  فرد  و  می شود 

حساب وی اقدام می کند.
از  یکی  وجه  درخواست  اینکه  بیان  با  رجبی  سرهنگ 
بانکی  اطلاعات  برای سرقت  سایبری  مجرمان  ترفندهای 
جهت  به هیچ عنوان  شهروندان  گفت:  است،  شهروندان 

مشاهده ابلاغیه قضایی، نیازی به پرداخت وجه ندارند.
وی از دقت به سرشماره ارسال کننده پیامک به عنوان یکی 
از روش های تشخیص پیامک جعلی با پیامک اصلی اشاره 
کرد و افزود: پیامک های اصلی قضایی فقط با سرشماره 

ADLIRAN برای شهروندان ارسال می شود.
سرهنگ رجبی ادامه داد: هیچ گونه لینکی همراه پیامک های 
قضایی برای شهروندان ارسال نمی شود و پیامک هایی که 
بدون نام و از سرشماره های ناشناس ارسال می شود و دارای 

لینک برای  پرداخت پول هستند، جعلی هستند.
رییس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
فتا یادآور شد: پیامک های ابلاغیه قضایی برای افرادی که 
در سامانه ثنا ثبت نام نکرده اند به صورت کتبی و برای افرادی 
که در سامانه ثنا ثبت نام کرده اند به صورت پیامک ارسال 
می شود و شهروندان می توانند برای مشاهده ابلاغیه های 
به آدرس https://eblagh.adliran.ir مراجعه  قضایی خود 

کنند.
وب سایت  کرد:  خاطرنشان  رجبی  علی محمد  سرهنگ 
پلیس فتا به آدرس cyberpolice.ir مرجعی کامل از اخبار، 
اطلاعات و آموزش های سایبری بوده و کاربران با مراجعه 
به آن ها می توانند راهنمایی های لازم را دریافت نمایند و در 
صورت نیاز نیز می توانند گزارش موارد مشکوک را در سامانه 
تلفن ۰۹۶۳۸۰  شماره  و  سایبری  فوریت های  پاسخگویی 

به صورت شبانه روزی با همکاران ما در میان بگذارند.

خبر اول

سخنگوی فرماندهی انتظامی کل کشور از رصد فضای 
مجازی برای برخورد با فروش داروهای غیرمجاز، جعلی 
سخنگوی   - حاجیان«  »مهدی  سردار  داد.  خبر  و... 
درباره  گفت وگویی  در  کشور-  کل  انتظامی  فرماندهی 
فروش برخی اقلام دارویی در فضای مجازی و نظارت 
پلیس بر این اقدامات اظهارکرد: دارو از جمله مواردی 
است که فروش آن حتما باید با تشخیص و نسخه پزشک 
انجام شود و فروشنده آن نیز مشخص باشد از این رو 

خرید و فروش دارو در فضای مجازی ممنوع است.
الملل  بین  پلیس  نیز  راستا  در همین  داد:  ادامه  وی 
و  دارو  قاچاقیان  شناسایی  برای  جهانی  عملیات 
فضای  در  را  جعلی  و  غیرمجاز  داروهای  فروشندگان 
مجازی ترتیب داده. این عملیات که پانجی آ نام دارد، 
هر چند وقت یکبار و در تاریخ های متفاوتی که از قبل 
اعلام نمی شود در سراسر جهان به اجرا در می آید که اتفاقا 
در این حوزه پلیس فتای کشورمان عملکرد قابل قبولی 

داشته و کشفیات قابل توجهی نیز داشته است.
سخنگوی فرماندهی انتظامی کل کشور درباره آگهی های 
فروش داروهای کمیاب در فضای مجازی که به خصوص 
در دوران شیوع کرونا افزایش هم پیدا کرده است، گفت: 
این موارد تخلف است. همانطور که گفتم فروش دارو 
با نظر و  باید  در فضای مجازی ممنوع است و حتما 

نسخه پزشک و از مراکز مشخص و معتبر تهیه شود. 
پلیس فتا علاوه بر مشارکت در اجرای عملیات پانجی آ، 
به طور روزانه نیز فضای مجازی را رصد کرده و با مواردی 
نظیر خرید و فروش دارو، تبلیغ مصرف دارو بدون تجویز 
پزشک، فروش داروهای جعلی یا تاریخ مصرف گذشته 

و... برخورد می کند.
از داروهایی که در فضای  ادامه داد: بسیاری  حاجیان 
گذشته  مصرف  تاریخ  یا  رسد،  می  فروش  به  مجازی 
وجعلی است یا اینکه حتی ممکن است دارویی هم در 
کار نباشد و سودجویان پس از اخذ مبلغ دیگر پاسخی به 
خریدار ندهند. کما اینکه پرونده های متعددی نیز در این 
خصوص در پلیس فتا وجود دارد. از این رو به تمامی 
شهروندان توصیه می کنیم که حتما دارو را از داروخانه و 

مراکز معتبر خریداری کنند.
کشفیات  فتا  پلیس  کنون  تا  وی،  گفته  به 
زیادی در مورد فروش دارو در فضای مجازی 
مختلف  نقاط  در  نیز  نفر  چندین  و  داشته 
کشور شناسایی و بازداشت شده اند که برای 
آنان پرونده قضایی تشکیل شده و به دادسرا 

معرفی شده اند.
حاجیان تاکید کرد: به طور 
کلی در حوزه فضای مجازی 

کسب و کارها باید تاییدیه حوزه کسب و کار خود را 
اگر کسب و کاری فاقد  از پلیس فتا دریافت کنند و 
مجوزهای لازم باشد باید نسبت به اخذ مجوزها اقدام کند 
و در غیراینصورت طبیعی است که فعالیتش غیرقانونی 
خواهد بود. در این میان نیز همانطور که گفتم فروش 
دارو یا حتی فعالیتی که هر نحوی منجر به تبلیغ و 
و  است  ممنوع  باشد،  دارویی خاص  ترویج خودسرانه 

پلیس با آن برخورد می کند.
سخنگوی فرماندهی انتظامی کل کشور در پاسخ به این 
پرسش که در این شرایط، فروش دارو از سوی کسب و 
کارهایی مانند اسنپ نیز تخلف محسوب می شود یا خیر؟ 
به ایسنا گفت: در مورد کسب و کارهایی مانند اسنپ 
موضوع متفاوت است، چون در واقع اسنپ واسطه ای 
از داروخانه به خریدار و  است برای رساندن دارو 
باید تمام موارد مانند نسخه پزشک و مشخص 
بودن خریدار و فروشنده و ... رعایت شود. 
مانند اینکه بخواهیم یک غذایی را با پیک 
از یک رستوران بگیریم، این موضوع با اینکه 
نوع  محل حضورش،  فروشنده،  هویت 
دارویی که به فروش می رساند و 
اصالت آن و... مشخص نباشد، 

متفاوت است.

»سخنگوی فرماندهی انتظامی کشور« مطرح کرد:

از اینترنت دارو نخرید

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه بسیجیان غلامرضا عیدوزایی،  
سیدمحمود میرشاهی و سربازان حجت الله عابد، علی حاجی پور که ۲۰بهمن ماه 
۱۳۶۱ در عملیات والفجر مقدماتی به مقام شامخ شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد

کرونا در ایران

با گسترش سویه جدید کرونا موسوم به اومیکرون در 
کشور، شاهد افزایش ابتلای گروه سنی کودکان به این 
بیماری هستیم. طبق اعلام وزارت بهداشت 20 درصد 
را کودکان  با اومیکرون  مبتلایان در موج ششم کرونا 
تشکیل می دهند. دکتر »سید احمد طباطبایی« - عضو 
در  اومیکرون  شایع  علائم  درباره  کرونا-  علمی  کمیته 
کودکان گفت: بیشترین علائم شامل عفونت های تنفسی 

فوقانی یعنی گلودرد، خارش و سوزش گلو، آبریزش بینی، 
عطسه است؛ تب نیز ممکن است در کودکان دیده شود.

وی افزود: سردردهای شدید و استفراغ نیز ممکن است 
در کودکان بروز پیدا کند؛ علائمی مانند اسهال و تشنج 
نیز به ندرت در پی ابتلا به کرونا در کودکان دیده می شود. 
کرونا  به  خانواده ها  خوشه ای  ابتلای  شاهد  معمولاً 
هستیم. ممکن است در افراد مختلف یک خانواده شدت 

و ضعف و مدت زمان بروز علائم یکسان نباشد.
فرد  یا  و  کودک  اگر  کرد:  تصریح  اطفال  ریه  بورد  دبیر 
مبتلا به کرونا دچار تنفس تند، تنگی نفس، سرفه های 
خشک زیاد و درگیری ریوی نباشد نیاز به اقدام درمانی 
خاصی نیست و صرفاً درمان علامتی انجام می شود یعنی 
داروهای ضدتب و ضددرد و آنتی هیستامین ها تجویز 

می شود.

آنتی بیوتیک ها تأثیری در درمان کرونا ندارند؛

علائم شایع اومیکــرون در کودکان

»محمد هاشمی« - سرپرست مرکز اطلاع رسانی 
و روابط عمومی وزارت بهداشت- در گفت وگویی 
ضمن هشدار نسبت ابتلای کودکان به سویه 
به  کودکان  ابتلای  گفت:  کرونا،  امُیکرون 
امُیکرون بسیار قابل توجه است. به طوری که 
حداقل ۲۰ درصد موارد بستری تنفسی اخیر، از 

بین کودکان هستند.
آغاز  از  زیادی  زمان  اینکه  بیان  با  وی 

واکسیناسیون کودکان کمتر از ۱۲ سال سپری نشده است، گفت: این افراد هنوز در جریان 
دریافت اولین دز واکسن هستند. بنابراین کودکان ایمنی کافی در برابر کووید ندارند؛ بر همین 
اساس رعایت موارد بهداشتی و بویژه استفاده از ماسک در این گروه سنی نیز از اهمیت 
بسزایی برخوردار است. هاشمی در عین حال هشدار داد که کودکان کمتر از پنج سال به دلیل 
عدم انجام  واکسیناسیون در معرض خطر ابتلا به کووید۱۹ و عوارض ناشی از آن قرار دارند.

گفتنی است؛ واکسیناسیون گروه سنی ۹ تا ۱۲ سال از پنجم بهمن ماه در سراسر کشور آغاز 
شده و مقرر بود به صورت پلکانی سنین ۵ تا ۹ سال نیز جهت واکسیناسیون فراخوان شوند. 
همچنین طبق پروتکل ها، واکسن های مناسب گروه سنی کودکان، سینوفارم و پاستوکووک 

بوده که در دو نوبت تزریق می شود.

»دکتر بهرام عین اللهی« - وزیر بهداشت- در بازدید 
مهدی کلینیک  ساخت  حال  در  بیمارستان  از 
مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( بار دیگر بر 
حضور مردم در مراکز واکسیناسیون برای تزریق دز 
سوم واکسن کرونا تاکید کرد و گفت: متاسفانه 
تاکنون حدود ۳۰ درصد مردم برای تزریق دز سوم 
مراجعه کرده اند. با توجه به شیوع سویه امیکرون 
که سرعت انتشار بیشتری نسبت به سایر سویه ها 

دارد از کسانی که هنوز دز سوم واکسن خود را نزده اند می خواهیم هرچه سریع تر به مراکز 
واکسیناسیون مراجعه کنند.  

دکتر عین اللهی با اشاره به اینکه ۹۰ درصد افرادی که در این سویه بستری می شوند واکسن 
تزریق نکرده اند، بیان داشت: در نوبت سوم واکسن های سینوفارم و پاستوکواک به کسانی که 
هنوز دز سوم نزده اند، تزریق می شود.   وی با اشاره به آغاز واکسیناسیون کودکان، بیان داشت: 
سویه امیکرون کودکان را بیشتر درگیر می کند و مدتی است واکسیناسیون کودکان ۹ تا ۱۲ ساله 
شروع شده و این برنامه با واکسیناسیون کودکان بالای ۵ سال ادامه می یابد.   وزیر بهداشت 
خواستار رعایت پروتکل های بهداشتی شد و گفت: رعایت پروتکل های بهداشتی همچون رعایت 

فاصله های اجتماعی و استفاده از ماسک همچنان توصیه اصلی ماست.

»سرپرست مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت بهداشت«:

۵ تا ۱۲ ساله ها برای واکسیناسیون 
کرونا مراجعه کنند

»وزیر بهداشت« مطرح کرد:

۹۰ درصد بستری های مبتلا به سویه 
امیکرون، واکسن نزدند

بهداشت و سلامت
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اجتماعی

بانک و بیمهعمران و اشتغال بازرگانی

پبررسی وضعیت تجارت خارجی کشور در آمار گمرک نشان می دهد که در ۱۰ماهه 
امسال در مجموع حدود ۱۳۳.۶ میلیون تن کالا به ارزش ۸۰ میلیارد و ۲۳۶ میلیون 
دلاری برای تبادل تجاری ایران و سایر کشورها ثبت شده و گمرک ایران این طور 
پیش بینی کرده بود که این رقم تا پایان سال به حدود ۹۸ میلیارد دلار برسد. از 
مجموع تجارت صورت گرفته در این مدت حدود ۳۸.۸میلیارد دلار به صادرات و 

بیش از ۴۱.۴ میلیارد دلار به واردات اختصاص داشت است.
اما در بین کشورهای طرف تجارت خارجی ایران اینکه سهم آمریکا چقدر است، 
از گمرک ایران مورد بررسی قرار گرفت و لطیفی- سخنگوی گمرک - در این رابطه 
توضیحاتی ارائه کرد. بر اساس این  گزارش در ۱۰ ماهه سال جاری مجموع تجارت 

ایران و آمریکا حدود ۸۳ میلیون دلار به وزن نزدیک به ۱۵ هزار تن بوده است.
در دوره مورد بررسی ۲۱۵ تن به ارزش ۲۵۱.۱ هزار دلار کالا از ایران به آمریکا صادر 
شده است، در حالی که در ۱۰ ماهه پارسال حجم صادرات ۱۷.۳ تن به ارزش ۸۵.۳ 
هزار دلار  بوده و بیانگر رشد حدود سه برابری است. از اقلام صادراتی ایران به 
آمریکا می توان به لبنیاتی مانند دوغ، خامه و پنیر  و یا در سایر اقلام به زعفران، 
مربا، عرقیات سنتی، صنایع خاتم کاری، کتاب، کف پوش، چادر و برخی آلات 

موسیقی اشاره کرد.

»جواد هدایتی« -مدیرکل ترانزیت و حمل و نقل بین المللی سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای- از افزایش ۱۰۱ درصدی ترانزیت جاده ای در ۱۰ ماه اول امسال خبر 
داد و گفت: می توانیم تزانزیت جاده ای را در صورت برداشته شدن تحریم ها و حل 
سایر مشکلات و موانع داخلی تا ۲۰ میلیون تن در سال آینده و ۵۰ میلیون تن در 

سال های آتی افزایش دهیم.
تا مجلس  رئیس جمهور  از  ویژه ای  تاکیدات  ترانزیت  درباره  کرد:  اظهار  وی 
با کشورهای  بسیاری  و ملاقات های  گرفته  آن صورت  توسعه  برای  وزرا  و 
از  با کشورهای دیگر  انجام شده است. همچنین در مذاکراتی که  مختلف 
جمله کشورهای عضو شانگهای داشته اند بر اهمیت این موضوع و توسعه 

آن تاکید شده است. 
وی افزود: این مهم چشم انداز بسیار خوبی را برای تحقق آن ترسیم می 
کند از سوی دیگر وضعیتی که در دنیا شاهد آن هستیم سبب شده تا پس 
از شیوع ویروس کرونا هزینه حمل و نقل دریایی افزایش دو تا سه برابری 
داشته باشد و این مسئله سبب شده تا تمایل به سمت کریدو های زمینی 
به وجود بیاید، البته بر اساس پیش بینی ها و ارزیابی ها این فرصت، دو 

ساله برآورد شده است.

نظام بانکی بعد از اقداماتی همچون افزایش سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت، 
تمدید تاریخ انقضا کارت های بانکی بدون حضور مشتری و عملیات احراز هویت 
غیرحضوری متقاضیان سجام، حالا موضوع افتتاح حساب و صدور کارت بدون 

حضور در شعبه های بانکی را عملیاتی خوهند کرد.
افتتاح حساب در حال حاضر در بیشتر بانک ها به شیوه سنتی و حضوری انجام 
می گیرد. در این شیوه مشتری با در دست داشتن مدارک سجلی و کپی آنها با 
مراجعه به شعب بانک ها در شرایط ویژه کرونایی، ضمن صرف وقت در تردد 
و متحمل شدن ریسک های ابتلا به بیماری کرونا درخواست افتتاح حساب 
را دارند. نظام بانکی به منظور گسترده کردن خدمات الکترونیکی و جامه عمل 
پوشاندن به بانک۷*۲۴ درصدد است افتتاح حساب غیرحضوری را عملیاتی کند. 
این موضوع  در حوزه شمولیت و دسترسی بیشتر شهروندان به خدمات بانکی 

قرار می گیرد.
برای  احراز هویت  تقاضای  ثبت  امکان  افتتاح حساب،  غیرحضوری  روش  در 
متقاضیان بر اساس انطباق الکترونیک چهره متقاضی با تصویر ثبت احوال را به 
صورت جامع و کامل در بستر همراه بانک مهیا کرده است و دیگر نیازی به مراجعه 

حضوری برای احراز هویت نیست.

افزایش ۱۰۱ درصدی ترانزیت جاده ای 
در ۱۰ ماه اول امسال

افتتاح حساب در بانک ها 
غیرحضوری می شود

جزئیات تجارت ایران و آمریکا
 اعلام شد

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »صدیقه سیدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

راه و مسکن

»معاون عمران روستایی بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی«:

75 درصد بودجه عمران 
روستایی اختصاص یافت

مسکن  بنیاد  روستایی  عمران  -معاون  شاملو«  »محمدرضا 
انقلاب اسلامی- گفت: ۴۰ هزار روستا اکنون در طرح هادی 
مشارکت داده شده اند و همچنان طرح هادی روستاهای بالای 
۲۰ خانوار را نیز شامل می شود و در عین حال برخی روستاهای 

کمتر از ۲۰ خانوار هم در تکلیف قانونی قرار دارند.
وی با بیان اینکه طرح هادی و بهسازی بافت، ۲۰ میلیون 
جمعیت روستایی را پوشش می دهد، ادامه داد: بهسازی محیط 
روستایی از وظایف بنیاد مسکن است. عمران روستایی در 
حفظ جمعیت روستا، بهبود و ارتقای شرایط بهداشتی، شرایط 
آمدوشد و تردد و حمل محصولات روستایی تاثیرات بسیار 
خوبی گذاشته است، مجموعه این فعالیت ها را کاهش شدید 
بودجه عمران روستایی تهدید می کند، البته امسال نسبت به 
سال های قبل شرایط بهتری بود و ۷۵ درصد بودجه عمران 

روستایی اختصاص یافت.
به گفته وی، امسال ۸ هزار میلیارد تومان مجموع اعتبارات 
ملی و استانی و سهیمه قیر داده شده است، اما در لایحه 
بودجه سال آینده این رقم با کاهش چشمگیر مواجه شد 
مجلس  در  رقم  همین  اگر  است.  کننده  نگران  بسیار  که 
تصویب شود و رقم تصویب اعتبارات عمران روستایی بنیاد 
مورد تجدید نظر قرار نگیرد با توقف گسترده عمران روستایی 

مواجه هستیم.
معاون عمران روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، ادامه داد: 
رقم اعتبارات برای سال آینده هزار  و ۱۰۰ میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده است، درحالی که قیمت  مصالح و هزینه عمران تا 

۶۰ درصد افزیش داشته است.

اقتصاد کلان

حمل و نقل

»غلامرضا مرحبا« -سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس- 
خبر از اخذ مالیات از کسب و کارهای اینترنتی داد و گفت: 
در راستای عدالت مالیاتی طرح مالیات بر کسب و کارهای 

فضای مجازی انجام می شود.
وی افزود: هر شخص ایرانی حقیقی و حقوقی نسبت به 
درآمدهایی که در ایران و یا خارج از ایران کسب می کند، 
رو کلیه کسب و  این  از  پرداخت مالیات است.  مشمول 
کارهایی که به عرضه کالا یا خدمات در بستر اینترنت مشغول 
هستند، مشمول پرداخت مالیات هستند. قوانین سازمان 

مالیاتی کلیه کسب و کارها را شامل می شود؛ هم آن دسته 
از مشاغلی که به فروش کالا اشتغال دارند و هم گروهی که 

خدمات خود را به صورت اینترنتی ارائه می کنند.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار کرد: با برنامه 
از  طرح  این  بودجه،  قانون  براساس  و  شده  انجام  ریزی 
ابتدای سال 1401 آغاز می شود. در مرحله اول افراد براساس 
خوداظهاری شخصی باید به ثبت منابع درآمدی خود اقدام 
کنند و اگر این مهم اتفاق نیفتد، از طریق حسابهای بانکی 
افراد و یا حسابهای متصل، درآمدهای آنها قابل دریافت است.

با شیوع سویه جدید کرونا )امیکرون( صحبت از بازگشت 
ظرفیت مسافرگیری ۶۰ درصدی در سفرهای هوایی به میان 
آمده است؛ موضوعی که »میراکبر رضوی« -سخنگوی سازمان 
هواپیمایی- درباره اش می گوید: »در صورت کاهش پذیرش 
مسافر تا ۶۰ درصد هم هیچ افزایش قیمتی روی بلیت ها 

صورت نخواهد گرفت.«
افزایش قیمت بلیت هواپیما و فروش با تعیین کف قیمت 
بلیت یک ماه گذشته منجر به لغو کف قیمت برای شرکت 
های هواپیمایی شد. 28 دی امسال کف قیمت برای بلیت 
های هواپیما برداشته شد. این اتفاق به علت نرخ های بالا و 
هماهنگی شرکت های هواپیمایی برای فروش بلیت با قیمت 

بیش از ۶۰۰ هزار تومان و گلایه های عمومی اتفاق افتاد.
بعد از دو هفته از تصویب لغو کف قیمت، شرایط عجیبی بر 

قرار است: مسافرانی که برای سفر به نقاط مختلف کشور در 
فرودگاه مهرآباد بودند، از فروش بلیت به نرخ های بالا سخن 
می گویند. از این میان یکی از مسافران به وجود بلیت با نرخ 
پایین اما عدم دسترسی به خرید آن خبر می دهد. طبق گفته 
این مسافر سری به درگاه های خرید بلیت هواپیما زده و برای 
خرید یکی از بلیت ها پایین تر از ۶۰۰ هزار تومان اقدام کردیم 

که با پیام »خطا در سیستم« مواجه شدیم.
های  »شرکت  گوید:  می  هواپیمایی  های  از شرکت  یکی 
هواپیمایی فقط تمایل دارند که بلیت ها را با سقف نرخنامه 

تعیین شده به فروش برسانند.«
بعد از انتقال این پاسخ به سخنگوی سازمان هواپیمایی، 
رضوی وعده به برخورد قانونی با شرکت های هواپیمایی که 

بلیت هواپیما را بیش از قیمت مصوب می فروشند، داد.

»سامانی« -رئیس انجمن شرکت های هواپیمایی- در واکنش 
به این موضوع می گوید: »شرکت های هواپیمایی مشکل 
نقدینگی دارند به همین دلیل پرواز های خود را به صورت 
چارتر در اختیار چارترکنندگان قرار می دهند و چارتر کنندگان 
رقابت ناسالم ایجاد می کنند و افرادی که فروش سیستمی 

دارند نمی توانند با آنها رقابت کنند.«
»یوسفی« -رئیس کمیسیون عمران مجلس- دو هفته قبل 
گفته بود: »پیگیر این موضوع هستیم که وزیر راه و شهرسازی 
در حوزه هوایی اقدامات لازم را انجام دهد تا  در حق مردم 
اجحاف نشود.«  »محمدی بخش« -رئیس سازمان هواپیمایی 
کشور- گفت: شرکت های هواپیمایی به دلیل هزینه هایی که 
در صنعت هوانوردی از جمله بیمه و سوخت متحمل می شود، 
نمی توانند عمده بلیت های خود را با قیمت پایین تر بفروشند.

»سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس« خبر داد:

آغاز دریافت مالیات کسب و کارهای اینترنتی از سال آینده

کف قیمت بلیت هواپیما پابرجاست؛

»سازمان هواپیمایی«: برخورد می کنیم
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استان ها

حضرت آیت الله خامنه ای در سالروز بیعت تاریخی همافران 
نیروی هوایی با امام خمینی)ره( در ۱۹ بهمن ۱۳۵۷،  در دیدار 
جمعی از فرماندهان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش با 
اشاره به محدود بودن تعداد حضار به علت شرایط نامساعد 
کرونا گفتند: من همواره مقید به رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی و عمل به توصیه های پزشکان هستم و در استفاده 
از ماسک اصرار دارم و چند ماه قبل نیز نوبت سوم واکسن را 
دریافت کردم. ایشان خطاب به مردم توصیه کردند هر آنچه 
پزشکان و متخصصان در زمینه رعایت شیوه نامه ها صلاح 

می دانند، عمل کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس با اشاره به حرکت تاریخی 
نیروی هوایی در بیعت با امام)ره( خاطرنشان کردند: اگرچه 
نسل کنونی نیروی هوایی در آن روز حاضر نبوده اما همه 
کسانی که در نیروی هوایی با احساس مسئولیت فعالیت 
می کنند، در افتخار و فضیلت آن روز شریک هستند، چرا که 
آن حرکت در واقع بیعت با آرمانها و جهاد مقدسی بود که 
امام)ره( فرمانده مقتدر آن بودند، بنابراین آن حرکت معنوی 
ادامه دارد و همه کسانی که در مسیر آن آرمانها قرار دارند، در 

آن حرکت سهیم هستند.
رهبر انقلاب اسلامی یکی از ویژگی های مهم آن حرکت 
بسیار تأثیرگذار را »تشخیص نیاز لحظه« از جانب افسران و 
همافران نیروی هوایی و انجام آن اقدام هوشمندانه براساس 
بصیرت برشمردند و گفتند: این حرکت همچنین نشان داد 
محاسبات آمریکا و رژیم منحوس پهلوی، غلط بود و از جایی 

ضربه خوردند که تصورش را نمی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در بیان مهمترین نکته درس آموز 
آن رویداد تاریخی افزودند: اگر نیروهای جبهه حق و اسلام، در 

هر میدان جهادی اعم از جهادهای نظامی، علمی، تحقیقاتی 
و سایر عرصه ها، حضور فعال، مؤثر و امیدوارانه داشته باشند 
و از جلال و جبروت ظاهری طرف مقابل نهراسند، قطعاً 
محاسبات دشمن غلط از آب درخواهد آمد زیرا این وعده 

تخلف ناپذیر الهی است.
ایشان خاطرنشان کردند: امروز نیز محاسبات امریکایی ها غلط 
از آب درآمده و در حال ضربه خوردن از جایی هستند که 
قبلاً تصورش را نمی کردند که آن هم از طرف رؤسای جمهور 
خودشان است یعنی رئیس جمهور قبلی و فعلی آمریکا با 
اقدامات خود عملاً دست به دست هم داده اند که باقیمانده 

آبروی امریکا را هم ببرند.
رهبر انقلاب اسلامی در بیان عمق داشتن حرکت آن روز 
نیروی هوایی به استمرار آن پس از انقلاب در عرصه های 
مختلف اشاره کردند و افزودند: تشکیل جهاد خودکفایی 
نیروی هوایی در همان روزهای اول انقلاب، خنثی کردن 
اقدامات برجسته  پایگاهها و  توطئه ها و کودتا در برخی 
نیروی هوایی در دوران دفاع مقدس، همه نشانگر آن است 
که حرکت ۱۹ بهمن ۵۷ براساس عمق و روحیه بصیرت شکل 
گرفته بود و به همین علت در نیروی هوایی و ارتش شهیدان 
برجسته ای همچون صیاد شیرازی، بابایی، ستاری، کلاهدوز، 

فکوری و فلاحی چهره نمایاندند.
رهبر انقلاب با تأکید بر اهمیت »جهاد تبیین«، عکس منتشر 
شده از بیعت همافران با امام خمینی)ره( را نمونه ای از 
اثر ماندگار کار تبیینی برشمردند و گفتند: عامل ماندگاری 
و اثرگذاری آن حادثه تاریخ ساز و تحول آفرین، همان قاب 
تصویر هنرمندانه ای بود که با امکانات رسانه ایِ محدود آن روز 
منتشر شد و این نشان دهنده اثر بی بدیل روایت گریِ درست 

از حوادث است.
بسترهای  در  رسانه ها  انواع  گسترش  به  اشاره  با  ایشان 
مختلف، سیاست قطعی رسانه های معاند اسلام و ایران را 
تحریف واقعیت ها با بکار بستن دروغ های حرفه ای دانستند 
و افزودند: آنها برای اجرای این سیاست، با بزک کردن چهره 
زشت و فاسد رژیم طاغوت و پوشاندن خیانت های آنها، حتی 
به دنبال تزیین و آرایش تصویر سراپا جنایت ساواک هستند 
و در مقابل، با مخدوش کردن چهره انقلاب و امام بزررگوار، 
پیشرفتها، حقایق و نقاط مثبت انقلاب را کاملاً کتمان، و 

نقاط ضعف را صدها برابر بزرگ نمایی می کنند، بنابراین 
در مقابل این تهاجم رسانه ای، جهاد تبیین یک 

فریضه قطعی و فوری است.
حضرت آیت الله خامنه ای دیکتاتوری رسانه ای را 

یکی از انواع دیکتاتوری قدرت های غربی با 
وجود ادعای آزادی بیان آنها خواندند 
و با اشاره به مصادیقی از آن همچون 
حذف نام و عکس شهید سلیمانی 

کردند:  خاطرنشان  مجازی  فضای  در 
را که  آنها هر کلمه و تصویری 
با سیاست های غربی معارض 

ممنوع الانتشار  باشد، 
مقابل  در  و  می کنند 

برای  فضا  همین  از 
و  اسلام  تخریب 
اسلامی،  جمهوری 
حداکثری  استفاده 

می کنند.

ایشان در مقابل این واقعیت تلخ، وظیفه همگان بویژه 
مسئولان و متولیان رسانه ملی و صاحبان انواع رسانه ها را 
به میدان آمدن و روایت صحیح پیشرفتها و خدمات بزرگ 
انقلاب دانستند و افزودند: کارهای بزرگ و حماسه آمیزی 
همچون  گوناگون  عرصه های  در  دهه  چند  این  طول  در 
اقتصادی، اجتماعی، عمرانی، آموزشی، بهداشت و درمان، 
صنعتی، دینی و فرهنگی، دیپلماسی و سیاسی، دفاعی و 
امنیتی رقم خورده است اما به علت کم کاری ها انعکاس و 
خبر چندانی از این اقدامات حیرت آور در مجموعه رسانه ای 
کشور وجود ندارد، در حالی که هر یک از آنها سرفصلی برای 

جهاد تبیین است.
رهبر انقلاب گفتند: نباید گذاشت بعضی از مشکلات 
و  پیشرفتها  این  روی  بر  معیشتی  و  اقتصادی 
حماسه ها گرد و غبار بنشاند و آنها را از چشم مردم 

دور کند و به فراموشی سپرده شود.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره 
جبهه  ترکیبی«  »تهاجم  به 
یعنی  ایران  علیه  دشمن 
سیاسی،  اقتصادی،  تهاجم 
امنیتی، رسانه ای و دیپلماسی تأکید 
کردند: در مقابل این تهاجم ترکیبی 
و دسته جمعی، نمی توانیم همیشه 
در موضع دفاعی بمانیم و ما نیز باید در 
زمینه های مختلف از جمله رسانه ای، امنیتی 
و اقتصادی تهاجم ترکیبی کنیم که در این 
زمینه اهل فکر و اقدام بخصوص مسئولان، 

موظف به تلاش هستند.

مبتلایان به امُیکرون تا 25 روز ناقل هستند
»کیوانی« استاد ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی ایران گفت: فرد مبتلا به امُیکرون تا ۲۵ روز می تواند ناقل بیماری 
باشد و با ۷ تا ۱۰ روز استراحت، صرفا احتمال ناقل بیماری از بین نمی رود، اگر کسی امُیکرون بگیرد حداقل تا ۶ ماه مبتلا 
به امُیکرون نمی شود اما ممکن است به سویه های دیگر مبتلا شود. ۲ تا ۵ روز قبل از بروز علائم امُیکرون به این ویروس 

مبتلا شده اند.

آذربایجان شرقی لرستان

وضعیت نامشخص کارخانه ماشین سازی با گذشت بیش از یک دهه سبب شد 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی 10 فروردین 1400 در دوران ریاست قوه قضائیه در 
جریان سفر یک روزه خود به استان لرستان از این کارخانه بازدید کند و در جریان 
این بازدید ضرب الاجل 9 ماهه ای برای فعالسازی خط تولید این کارخانه صادر 
کرد. مجموعه شرکت ماشین ساز لرستان تسهیلاتی لازم دارند که برای اینکه 
سرعت کارشان بیشتر شود شاید تلاش میکنیم در سفر هیئت دولت و رئیس 
جمهور به استان این موضوع نیز مورد حمایت قرار گیرد تا مقداری سرعت کار به 
وضعیت مطلوبی برسد. پس از سفر رئیس جمهور به لرستان، استاندار مشکلات 
ماشین سازی لرستان، معاونان استانداری و مدیران مربوطه با پیگیری های مکرر 
و برگزاری جلسات مختلف در استان و پایتخت موفق به کسب حمایت های 
بیشتر دولت از کارخانه ماشین سازی لرستان شدند و این روزها خبر افتتاح 
رسمی ماشین سازی لرستان یکی از گام های اساسی دولت سیزدهم در استان 
لرستان بود که بارقه امید را در دل جوانان این استان روشن کرده و به گفته 
سیروس ابراهیمی معاون اقتصادی استاندار لرستان ماشین سازی خرم آباد با  
ظرفیت  اشتغالزایی 150 نفر خوشبختانه در حال حاضر راه اندازی شده و در حال 

تولید است و در ایام دهه فجر به افتتاح می رسد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای آذربایجان شرقی از تصویب فاینانس ۵۱۰ میلیون یورویی برای 
انتقال آب ارس به دشت تبریز خبر داد. یوسف غفارزاده روز سه شنبه در نشست بررسی طرح 
های آبی استان، افزود: حدود ۳۵ کیلومتر از خط ۱۴۰ کیلومتری انتقال آب رودخانه ارس به 
تبریز و شهرها و روستاهای سر راه تاکنون اجرا و مقرر شده ۱۰۵ کیلومتر باقی مانده نیز با ترک 

تشریفات توسط قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( اجرا شود.
وی همچنین درباره آخرین وضعیت اجرای پروژه های آبی استان، گفت: مهم ترین اقدام در این 
زمینه جذب ۱۷۵ میلیون یورو از مجموع فاینانس ۲۰۰ میلیون یورویی خط انتقال زرینه رود به 

تبریز بود و مقرر شد ۲۵ میلیون یورو نیز به بانک های ایران انتقال داده شود.
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی آذربایجان شرقی نیز در این نشست بر لزوم ایجاد ردیف 
اعتباری برای جبران خسارات ناشی از خشکی دریاچه  ارومیه در سطح ملی تاکید کرد. اگر طرح 
های احیای دریاچه ارومیه بدون اینکه به سرانجام برسد، به حال خود رها شود، جغرافیای 

وسیعی از کشور را تحت تاثیر قرار خواهد داد.
وی افزود: در این بین استان های آذربایجان شرقی و غربی، کردستان و سایر استان های همجوار 
بیشترین آسیب را دیده و کل ظرفیت های منطقه از بین خواهد رفت. این موضوع یک بحران 
ملی بوده و تهدیدات مهمی از این بابت می تواند متوجه استان باشد و لازم است در سطح ملی 

ردیف اعتباری برای جبران خسارات ناشی از خشکی دریاچه  ارومیه برای استان ایجاد شود.

فاینانس ۵۱۰ میلیون یورویی برای پروژه 
انتقال آب ارس به تبریز تصویب شد

ماشین سازی لرستان دهه فجر 
افتتاح می شود

خوزستان

وزیر کشور ضمن تاکید بر حذف دژ خاکی در ساحل رودخانه اروند گفت: این دژ باقی مانده 
از جنگ تحمیلی به تدریج با هماهنگی سازمان منطقه آزاد اروند و مسوولان محلی برداشته 
خواهد شد. احمد وحیدی روز سه شنبه در جریان بازدید از دژ نظامی حاشیه اروندرود در 
جزیره مینو در خرمشهر اظهار داشت: به منظور بهره مندی اهالی از ساحل اروندرود این 
دژ خاکی حذف خواهد شد. وی همچنین در بازدید از خرمشهر گفت: مبلمان و سیمای 
شهری خرمشهر وضعیت نامطلوبی دارد و باید به این شهر رسیدگی شود. خرمشهر به لحاظ 
جاذبه های فراوان گردشگری آبی نیازمند راه اندازی اسکله گردشگری و ماهیگیری است تا 
مردم از فضای رودخانه استفاده کنند ضمن اینکه این مهم در اشتغالزایی مردم تاثیربسزایی 
دارد. وحیدی در پاسخ به سوالی در خصوص دستور رییس جمهور در خصوص آزاد سازی 
حریم ساحل برای بهره برداری و استفاده مردم گفت: این طرح اکنون در سواحل شمالی 
کشور در حال اجرا بوده و آزادسازی ساحل شروع شده است البته در سواحل جنوبی کشور 
نیز کم و بیش اجرا خواهد شد. ساحل آزاد شده به شهرداری  مناطق واگذار می شود تا 
شهرداری ساحل را برای بهره برداری مردم آماده کند. دژ خاکی حاشیه اروند رود با شروع 
جنگ تحمیلی احداث شد. این خاکریز که ارتفاع آن در امتداد اروند رود متغیر است 
دسترسی اهالی آبادان، مینوشهر، اروندکنار و نیز روستاهای مجاور به اروند رود را محدود 

کرده و مشکلات بسیاری برای صیادان محلی موجب شده است.

دژ خاکی حاشیه اروندرود
 برداشته می شود

رهبری

»مقام معظم رهبری« مطرح کردند:

فرمان تهاجم ترکیبی در مقابل تهاجم ترکیبی جبهه دشمن
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فرهنگی
کم تحرکی باعث نابودی سلول های آنتی بادی می شود!

اگر عادت دارید همیشه پای تلویزیون بنشینید و تمرینات ورزشی در فعالیت های روزانه ی شما جایی ندارد، سیستم 
ایمنی بدن تان با مشکلات زیادی روبه روست، تمرین های ورزشی )در منزل( ملایم عملکرد سیستم ایمنی را تقویت 
می کند، جریان خون را افزایش می دهد و فرایند خروج مواد سمی از بدن را بهبود می بخشد. گردش خون مناسب، خود 

باعث افزایش گردش آنتی بادی ها و گلبول های سفید می شود که وجودشان برای مبارزه با آلودگی ها ضروری است.

موسیقیفرهنگ و ارشاد سینما و تئاتر

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان همدان سه شنبه ۱۹ بهمن ماه در این آئین 
با بیان اینکه دبیرخانه جشنواره از سه ماه گذشته در حال فعالیت است، اظهار 
کرد: به استناد آمار یونسکو، جشنواره تئاتر کودک و نوجوان همدان جزو ۱۶ رویداد 
هنری مطرح است، این جشنواره دومین رویداد مهم عرصه نمایش پس از برگزاری 

جشنواره تئاتر فجر است.
احمدرضا احسانی خاطرنشان کرد: امیدواریم جشنواره بیست و هفتم نسبت به 
دوره های قبلی با کیفیت تر برگزار شود و بتواند به عنوان رویدادی فاخر و اثرگذار 
در کشور مطرح باشد. وی همچنین تصریح کرد: همدان از لحاظ برخورداری از 
ظرفیت های فرهنگی و هنری فاصله معناداری نسبت به سایر استان ها دارد و 
تلاش ما این است برنامه های تخصصی در بخش های مختلف در استان برگزار شود 
و جشنواره تئاتر ماحصل تلاش های هنرمندان در طول سال باشد. رئیس جشنواره 
بیست و هفتم با بیان اینکه باید بتوانیم با برنامه ریزی، آینده بهتری را برای کودکان 
و نوجوانان کشور بسازیم، ابراز امیدواری کرد با تلاش همگانی به این مهم دست 
پیدا کنیم. احسانی از ارسال بیش از ۴۰۰ اثر به دبیرخانه جشنواره خبر داد و افزود: 
تعداد آثار ارسالی نسبت به دوره های قبل ۴۰ درصد افزایش یافته است و به تبع 

افزایش کمی آثار، شاهد رشد کیفیت جشنواره نیز خواهیم بود.

»محمدمهدی اسماعیلی« -وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی- در نشست آغاز به کار طرح 
ملی آموزش رایگان هنر در مناطق محروم، کمتر توسعه یافته و شهرهای مرزیکه به 
صورت حضوری و وبیناری در سالن جلسات وزارت فرهنگ برگزار شد، با تأکید بر اینکه 
سیاست و راهبرد قطعی این وزارتخانه در دوره جدید، تحقق شعار عدالت فرهنگی در 
دولت مردمی است، گفت: طرح رایگان هنر در مناطق محروم، کمتر توسعه یافته و 
شهرهای مرزی به مرحله اجرا رسیده و طلیعه خوبی برای اقدامات دولت در مبحث 
ایجاد عدالت فرهنگی به شمار می آید. وی تصریح کرد: عدالت فرهنگی به معنای 
ایجاد تسهیلات برای جامعه به منظور دسترسی همگان به امکانات فرهنگی است و 
در این مسیر هم شرایط ناشی از کرونا، هم موضوع اقتصاد فرهنگ و هم موضوعات 
اجتماعی در نظر گرفته می شود. عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: از همه 
ظرفیت  های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان های تابعه آن در آموزش رایگان 
هنر باید استفاده شود. ما مهمترین شبکه ارتباط مردمی را نسبت به دیگر سازمان ها و 
وزارتخانه ها داریم. نهاد کتابخانه  های عمومی کشور، کانون های فرهنگی هنری مساجد، 
مؤسسات فرهنگی هنری، سازمان اوقاف و امور خیریه، بازی های رایانه ای و ... دارای 
ظرفیت بزرگی در فرهنگ سازی هستند و ظرفیت خوبی برای ارتباط با مردم در حوزه های 

فرهنگی و هنری به شمار می آیند.

در بخش اجراهای بین الملل سی  و هفتمین دوره از جشنواره موسیقی فجر، هنرمندانی 
از ایتالیا، مصر، افغانستان، هلند و مقدونیه برای علاقه مندان ایرانی به اجرای موسیقی 
خواهند پرداخت. اجرای ارکستر کوچک جیووانی گوئیدی، نوازنده ایتالیایی یکی از این 
کنسرت هاست که روز دوشنبه، ۲۵ بهمن ماه ساعت ۱۸:۳۰ در تالار وحدت تهران توسط 

این گروه شش نفره ایتالیایی روی صحنه می رود. 
جیووانی گوئیدی، پیانیست ایتالیایی  است با پیش زمینه موسیقی کلاسیک ولی 
فعالیتش در حوزه موسیقی جز است. یکی از پروژه های او تریو جیووانی گوییدی 
است و همچنین سایر فعالیت هایش را در قالب کوارتت و بداهه نوازی پیانو انجام 
اجرای  به  نیاوران  فرهنگسرای  در  سال ۱۳۹۵  در  این  از  پیش  گوئیدی  می دهد. 

موسیقی پرداخته بود. 
در دیگر اجرای بخش بین الملل، محمد ابوذکری، نوازنده مصری ساز عود در سالن نیاوران 

هنرنمایی می کند. 
همچنین روز جمعه ۲۲ بهمن ماه هنرمندان اهل افغانستان متشکل از هفت نفر با عنوان 
قوالی نجم الدین شامل جواد تابش، آصف حبیبی، عبدالقادر عزیزی، عبدالخالق عزیزی و 
غلام سخی رسولی، هوشنگ جاوید و نعمت الله حسین زاده در سالن فرهنگسرای ارسباران 

ساعت ۳۰: ۱۸ در بخش بین الملل به صحنه خواهند رفت. 

آغاز به کار طرح ملی »آموزش رایگان 
هنر« در مناطق محروم

چند هنرمند خارجی به جشنواره 
موسیقی فجر می آیند؟

پوستر جشنواره بین المللی تئاتر 
کودک و نوجوان رونمایی شد

جشنواره

6 فیلم ایرانی در بازار
 جشنواره فیلم برلین

فیلم سینمایی»در نبود کارگردان« به کارگردانی آروند دشت 
آرای، تهیه کنندگی حسین اکبری،  »تا فردا« به کارگردانی 
علی عسگری و تهیه کنندگی نیکی کریمی، »روز سیب« به 
کارگردانی محمود غفاری و تهیه کنندگی الهه نوبخت،  »گوزن« 
به کارگردانی هادی بابایی فر و تهیه کنندگی هادی بابایی فر 
و محمود غفاری،  مستند »جمعه می بینمت« ساخته میترا 
فراهانی به عنوان محصول مشترک، فرانسه، سوئیس، ایران 
ولبنان و فیلم کوتاه ۱۵ دقیقه ای »مجموعا« به عنوان محصول 
مشترک ایران و لهستان در برنامه نمایش بازار فیلم اروپا قرار 

دارند. 
بنیاد سینمایی فارابی، سینمای هنر و تجربه، مرکز سینمای 
جشنواره  ایران،  جوان  سینمای  انجمن  تجربی،  و  مستند 
ایمج،  الی  آریانا،  فیلم  توزیع  ایران،  فیلم کوتاه  بین المللی 
هنر خیال، ایرایمج، کیمیانما، توزیع فیلم پرشیا، توزیع فیلم 
 A و AI Film Pro  ،مستقل هنر هفتم، سازمان سینمایی سوره
to Zinema Pictures نیز نهاد و کمپانی های سینمایی ایرانی 
هستند که امسال در جشنواره بازار جشنواره فیلم برلین )بازار 

فیلم اروپا( حضور خواهند داشت.
از ۱۰ تا ۱۷ فوریه )۲۱ تا ۲۸  اروپا )EFM( امسال  بازار فیلم 
بهمن( به صورت آنلاین و به موازات جشنواره فیلم برلین برگزار 
می شود.  هفتاد و دومین جشنواره فیلم برلین از ۱۰ تا ۲۰ فوریه 
)۲۱ بهمن تا ۱ اسفند( به صورت حضوری در آلمان برپا می شود.

کتاب و ادبیات

خبر

باذن الله...
»نردبانی رو به آسمان« اثر برادر ارجمندم »یوسف قوجق« عنوان 
کتابی ست که چندی پیش از فروشگاه کتاب کانون پرورشی 
تهیه کردم. بعد از مدت ها لذت خوشایندی را با خواندن واژه 
به واژه این کتاب تجربه کردم. داستانی که با قلمی روان توسط 
نویسنده و »تایتی« پیرمرد صاحب نفوذ داستان، یا به قول 
ترکمن ها »یاشولی« که به زبان ترکمنی یعنی ریش سفید 

روایت می شود. 
در طول داستان نویسنده فرهنگ و آداب و رسوم ترکمن ها 
را به زیبایی به تصویر کشیده است. در بسیاری از بخش های 
داستان و در گفت و گوهای فنی و دقیق شخصیت های 
داستان ضرب المثل های ایرانی به کار گرفته شده که به نظرم 

به خوبی در بدنه داستان به کار گرفته شده است.
بی آلایش بودن نویسنده و انتخاب واژه هایی روان و ساده 

برای نقل داستان، نشانگر توانایی یوسف قوجق در این حوزه 
است، سطر به سطر داستان را برای مخاطب داستان دلپذیر تر 
کرده است. وقتی که قالکان صاحب فرزند دختر می شود نامش 
را برکت می گذارد. نویسنده با جملاتی زیبایی که قالکان به 
دختر نوزادش می گوید، درصدد این است که به نوجوانان ایرانی 

»بینش ناب اسلامی« را یادآور شود. 
یوسف قوجق با این سطرهای سپید نگاه تعلیمی هم دارد؛ 
نگاهی که اصلا بوی نصیحت به خود نمی گیرد، بلکه با بیان 

هنرمندانه او در جان و روح مخاطب نوجوان می نشاند. 
»به فکر سفره ای هستم که باید همیشه ی خدا باز باشه. 
تو صحرای به این بزرگی، خانه ای هست کوچک،اندازه یک 
مونجوق. درست مثل چشم تو. خب، این خانه باید برکت داشته 
باشه. اسمت رو گذاشتیم برکت. تو برای ما برکت می آری. آره!«
روایت شهادت آیدین در دشت عباس، برادر یاشار که قصه با آن 
شروع می شود هم در نوع خود جالب است و به طور خاصی 
حماسه آفرینی مردمان ترکمن و اهالی مرزنشین را در سه نسل 
متفاوت به خوبی به تصویر کشیده است. شاید بزرگترین برکت 

فرزند قالکان همین شهادت پدر و مادر و فرزندانش باشد و 
نردبانی که آن ها را به سوی خدا برد... چند نقد هم به برخی 
از برش های کتاب دارم، مثلا تیراندازی ماهرانه و سوارکاری 
قالکانی که با اسب و تفنگ میانه ای ندارد و بارها در داستان 

از ضعف او در این زمینه گفته شده خیلی باور پذیر نیست. 

مدیرعامل صندوق اعتباری هنر خبر داد که دومین مرحله واریز 
بسته حمایتی اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه، برای ۲ هزار و ۶۹۰ 
نفر از اعضای صندوق در قالب طرح کمک مستمری عملیاتی 
شد. سید مجید پوراحمدی، مدیرعامل صندوق اعتباری هنر 
با اعلام این خبر گفت: در دومین مرحله واریز بسته حمایتی 

اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه با هدف حمایت از اعضای تحت 
پوشش برای ۲ هزار و ۶۹۰ نفر در قالب طرح کمک مستمری، 

کمک هزینه معیشتی به مبلغ  ۴۰۰ هزار تومان واریز شد.
رئیس هیئت مدیره صندوق اعتباری هنر در ادامه افزود: 
بسته های حمایتی صندوق اعتباری در دو بخش بلاعوض 

و تسهیلات بانکی تعریف شده است که نخستین مرحله آن 
به مناسبت شب یلدا به حساب متصل به هنرکارت اعضای 

صندوق اعتباری هنر واریز شد.
گفت:  مستمری  کمک  دریافت  شرایط  خصوص  در  وی 
هنرمندانی که به دلیل از کارافتادگی، بیماری یا کهولت سن 
قادر به تأمین معاش نیستند و از محل دیگری نیز حقوق 
دریافت نمی کنند با تأیید شورای ارزشیابی هنرمندان کشور از 
سوی صندوق مقرری ماهانه دریافت می کنند که تعداد این 

عزیزان در حال حاضر قریب به ۲ هزار و ۷۰۰ نفر است.

اثرِ »یوسف قوجق«؛

نردبانی روبه آسمــان

»مدیرعامل صندوق اعتباری هنر« خبر داد:

واریز یک ماه مستمری فوق العاده برای هنرمندان

رضا شاعری

  نویسنده
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ورزشی

گزارش

حضور  با  امسال  مهرماه  که  جلسه ای  تشکیل  پی  در 
مهندس مهرعلیزاده رئیس فدراسیون بین المللی، دکتر 
ورزش های  فدراسیون  رئیس  باران چشمه  مهرعلی 
طباطبایی  سیدمحمد  پهلوانی،  کشتی  و  زورخانه ای 
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان و دکتر ابراهیم 
تالار  در  جهانی  فدراسیون  رئیس  مشاور  صیقلانی 
افتخارات سرای ورزشکاران اصفهان برگزار شد، مقرر گردید 
میزبانی برگزاری مسابقات جهانی ورزش های زورخانه ای 
و کشتی پهلوانی در دی ماه ۱۴۰۰ به اصفهان واگذار شود، 
لیکن بخاطر شیوع بیماری اومیکرون و برای سلامتی 
جان ورزشکاران، مسئولان بویژه رئیس جهانی ورزش های 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی، مصلحت را در این دیدند که  

مسابقات به اسفندماه ۱۴۰۰ موکول شود.
در این رابطه »جلال زهرایی« -رئیس هیاُت ورزش های 
در  اصفهان-  استان  پهلوانی  کشتی  و  زورخانه ای 
گفت وگویی اظهار داشت: جام جهانی کشتی پهلوانی و 
ورزش های زورخانه ای با حضور نزدیک به ۱۲ کشور جهان، 

اسفندماه امسال به میزبانی اصفهان برگزار می شود.
در خصوص وضعیت هیاُت ورزش های  زهرایی،  جلال 
که  روزی  از  کرد:  اظهار  پهلوانی،  کشتی  و  زورخانه ای 
مسئولیت هیاُت را برعهده گرفتم، ابتدا به فکر تشکیل 
کمیته های تخصصی بودم و هرچند این کمیته ها پیش 
از این هم فعال بودند، اما تلاش کردیم با رویکرد جدید از 

افراد نخبه، قهرمان و صاحب نظر در این رشته ها استفاده 
کنیم تا تحولی در سیستم و ساختار  هيأت بوجود آوریم.
پایتخت  با گرفتن مجدد عنوان  افزود: در صددیم  وی 
ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی ایران، بار دیگر 
با حمایت شورای شهر و  را  دبیرخانه آن فعالیت خود 
شهرداری در اصفهان آغاز کند. امیدواریم با بهبود شرایط 
نامطلوب بیماری اومیکرون و شیوع مجدد ویروس کرونا 
بتوانیم اقدمات بسیار خوبی را در این زمینه انجام دهیم.
رئیس هیأت ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی با 
اشاره به حضور تیم های اصفهانی در مسابقات کشوری 
گفت: در زمینه کسب عنوان قهرمانی بعد از مدت ها که 
در این زمینه فعالیتی صورت نگرفته بود، تیمی را با نام 
هيأت استان اصفهان به مسابقات لیگ کشور شاهرود 
اعزام کردیم که با شرایط خاصی که برای این تیم وجود 
داشت، نایب قهرمان کشور شد، اما در ادامه هفته گذشته 
تیم بزرگسالان اصفهان، در رقابت های قهرمانی هنرهای 

فردی کشور، در آبادان عنوان قهرمانی را کسب کرد.
وی با اشاره مجدد به میزبانی جام  جهانی کشتی پهلوانی 
و ورزش های زورخانه ای گفت: ظاهراًحضور ۱۲ تیم قطعی 
شده که قرار است در اسفندماه این مسابقات جهانی در 
اصفهان برگزار شود، البته با توجه به شیوع ویروس کرونا 
تاریخ  نظر  از  این مسابقات  است  اومیکرون ممکن  و 
برگزاری تغییر کند، جلسات مختلفی را در این زمینه برگزار 

کرده ایم و تمهیدات لازم را در نظر گرفته ایم.
و  بودن  بین المللی  جنبه  به  باتوجه  کرد:  اضافه  وی 
برگزاری همزمان مسابقات کشتی پهلوانی و ورزش های 
زورخانه ای و رقابت های تیمی، فضای لازم در زورخانه ها 
مهیا نیست و فضای کمی در اختیار داریم، بنابراین قرار 
است این مسابقات در سالن ۶ هزار نفری حماسه ۲۵ 
آبان ورزشگاه نقش جهان برگزار شود و همانطور که گفته 
شد کارگروه های مختلفی تشکیل شده و برنامه ریزی  های 
لازم برای این میزبانی تدوین گردیده و صحبت هایی نیز با 
اسپانسرهای مسابقات صورت گرفته است تا مسابقاتی در 

خور شاُن نام پرآوازه نصف جهان انجام شود.
در  پشتوانه سازی  و  زیرساخت ها  اینکه  بیان  با  زهرایی 
تکمیل  زمینه  در  داردگفت:  قرار  هیات  کاری  اولویت 
ساختار هيأت، با جدیت به دنبال راه اندازی آکادمی های 
مختلف در شهر اصفهان و سایر شهرستان های استان 
ورزش های  و  پهلوانی  کشتی  بحث  در  که  هستیم 
به  توجه  با  کنیم.  آغاز  را  خوبی  اقدامات  زورخانه ای 
اینکه شهرستان ها بازوان پرتوان و اصلی هيأت استان 
هستند، فعال سازی شهرستان های استان برای ما بسیار 

حائزاهمیت است.
رئیس هیاُت ورزشهای زورخانه  و کشتی پهلوانی استان 
در شهرستان  گذشته  که هفته  اشاره   این  با  اصفهان 
برخوار مسابقات نوجوانان و نونهالان در دو رشته چرخ 

چمنی و میل با همت و پشتکار رئیس هیأت شهرستان 
برخوار انجام و استقبال بسیار خوبی نیز از آن به عمل 
آمد و حدود ۱۵۰ شرکت کننده داشت که پشتوانه های 
بسیار خوبی برای تیم های قهرمانی ما خواهند بودگفت: 
امیدواریم سایر شهرستان ها نیز از هیاُت شهرستان برخوار 
الگو برداری کرده و با برگزاری مسابقات خود هيأت استان 
را در زمینه تشکیل و پشتوانه سازی تیم های استان در 

رده های مختلف سنی یاری رسانند.
فعال  شهرستان ها  بیشتر  خوشبختانه  داد:  ادامه  وی 
هستند، البته در زمینه تجهیزات مورد نیاز نیز با مشکلاتی 
مواجه  هستیم که به دنبال راهکارهای مناسب برای حل 
آنها می باشیم تا بتوانیم از طریق خیرین و سایر افراد 
که. تمایل دارند در این زمینه همکاری داشته باشند این 

نیازها را بر آورده سازیم.
رئیس هیاُت ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی با 
اشاره به تعداد زورخانه های شهراصفهان گفت: در اصفهان 
نیز حدود ۳۶ زورخانه داریم که بین ۱۸ تا ۲۰ زورخانه آن 
فعال هستند، همچنین در شهرستان برخوار ۹ زورخانه، 
در مبارکه ۱۳ زورخانه که در ۱۲ زورخانه فعالیت دارند که 
منبع بسیار خوبی برای سرمایه گذاری هستند، اما به دلیل 
شرایطی که وجود دارد از نظر اقتصادی برای تجهیز برخی 
از آن ها با مشکل مواجه هستیم که امیدواریم بتوانیم با 
کمک خیرین اقدامات مثبتی برای آن ها به عمل آوریم.

جلال زهرایی در خصوص زورخانه  های تاریخی و حفظ 
بافت سنتی آن ها تأکید کرد: در نظر داریم با حفظ ساختار 
و بافت تاریخی زورخانه های سنتی بتوانیم از ظرفیت 
ترویج  بر  علاوه  تا  کنیم  استفاده  نیز  آن ها  گردشگری 
فرهنگ زورخانه ای و پهلوانی از جنبه های اقتصادی آن 
نیز بهره مند شویم که در این رابطه نیاز است با میراث 
فرهنگی و شرکت های گردشگری تفاهم نامه هایی امضا 

شود تا بتوانیم گام های مثبتی در این زمینه برداریم.
با تشکر از حمید وزیر زاده مدیر روابط عمومی هیأت 
ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی استان اصفهان.

رأی دادگاه حکمیت ورزش درباره دیدار تیم های فوتبال 
سایپا و پیکان اعلام شد. روز سه شنبه دادگاه حکمیت 
ورزش )CAS( رأی پرونده دیدار سایپا و پیکان را در فصل 
گذشته لیگ برتر اعلام کرد. بر اساس این رأی درخواست 
استیناف  کمیته  رأی  بابت  سایپا  باشگاه  تجدیدنظر 
فدراسیون فوتبال در دیدار مقابل سایپا رد شد تا این دیدار 
عملاً با همان نتیجه قبلی )دو بر یک به نفع پیکان( همراه 

باشد.
در رأی CAS آمده که حکم کمیته استیناف فدراسیون ایران 
تأیید شده و باشگاه سایپا باید هزینه دادرسی را پرداخت 
کرده و سه هزار فرانک بابت همین موضوع و سایر هزینه ها 

به باشگاه پیکان بپردازد.
گفتنی است؛ در دیدار دو تیم سایپا و پیکان در دور برگشت 
بازی  اواخر  در  پیکان  فوتبال،  برتر  لیگ  گذشته  فصل 
ششمین بازیکن تعویضی اش را به زمین فرستاد و باشگاه 
سایپا با توجه به پنج تعویض در شرایط شیوع ویروس 
کرونا، حضور بازیکن ششم را بازیکن غیرمجاز دانست. 
مسئله ای که در ابتدا با رأی کمیته انضباطی نتیجه سه بر 
صفر به نفع سایپا را به دنبال داشت ولی در ادامه کمیته 
استیناف این رأی را رد و اعلام کرد بازی با همان نتیجه 2  
بر یک به سود سایپا پایان یافته است؛ تصمیمی که اکنون 

با تأیید CAS همراه شد.

شهر گنبدهای فیروزه ای؛

اصفهان؛ میزبان مسابقات جهانی ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی

سوژه

شایعه در شهر؛

آغاز روند استیضاح
 شهاب الدین عزیزی خادم!

شهاب الدین عزیزی خادم که کمتر از یک سال قبل توانست به 
عنوان رییس فدراسیون فوتبال انتخاب شود، در آستانه برکناری 

و استیضاح قرار گرفته است.
و  ها  بحران  دچار  کوتاه  این مدت  در  را  فدراسیون  که  وی 
معضلات گسترده ای کرده و فوتبال کشور را در بن بست قرار 
داده، در حال استیضاح توسط اعضای هیات رییسه است. هم 
اکنون، هیات رییسه امکان و صلاحیت اداره فوتبال توسط 
عزیزی خادم را منتفی دانسته و استیضاح وی را آغاز کرده اند.

شهاب الدین عزیزی خادم که هنوز یک سال هم نیست در 
فدراسیون حضور دارد، با شائبه ها و ابهامات مدیریتی، مالی و 
اداری متعددی روبرو است. هیات رییسه بر این مبنا و مبتنی 
بر وضعیت بحرانی فدراسیون، مبادرت به اصلاح کنونی کرده اند.

با اعلام »دبیر مجمع انتخاباتی
 فدراسیون بسکتبال«؛

تعویق انتخابات بسکتبال 
برای سومین بار!

در حالی که قرار بود انتخابات فدراسیون بسکتبال در تاریخ ۲۰ 
بهمن ۱۴۰۰ برگزار شود، بار دیگر »منصور اردستانی« -دبیر مجمع- 
اعلام کرد انتخابات ریاست فدراسیون این رشته به تعویق افتاده 
است. با این اوصاف انتخابات بسکتبال برای سومین بار است 
که به تعویق می افتد.  پیش از این قرار انتخابات بسکتبال ۱۹ 
دی برگزار شود که لغو شد و تاریخ دوم ۶ بهمن ماه اعلام شد. 
اما این مجمع در تاریخ ۶ بهمن نیز برگزار نشد تا ۲۰ بهمن به 
عنوان تاریخ برگزار اعلام شود که اکنون هم خبر برگزار نشدن 

این تاریخ منتشر شد.
دبیر مجمع انتخاباتی فدراسیون بسکتبال، طی اطلاعیه ای از 
تعویق انتخابات فدراسیون خبر داد. در متن آخرین اطلاعیه 

فدراسیون آمده است:
»اطلاعیه

باسمه تعالی
اعضای محترم مجمع عمومی فدراسیون بسکتبال جمهوری 

اسلامی ایران
با سلام و تحیت

باستحضار می رساند به دلیل بروز شرایط خاص بهداشتی و 
قرار گرفتن کشور در اوج پیک ششم کرونا )با سویه امیکرون(، 
ضرورت اجرای مصوبات ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا و 
حفظ سلامت افراد و نیز تقاضای تعداد قابل توجهی از اعضای 
محترم مجمع )بیش از یک سوم اعضا( و بنا به هماهنگی های 
بعمل آمده با وزارت ورزش و جوانان، جلسه مجمع انتخاباتی 
رئیس و اعضای انتخابی هیأت رئیسه فدراسیون بسکتبال که 
قرار بود در تاریخ بیستم بهمن ماه سال جاری برگزار شود، به 
تعویق افتاد. بدیهی است زمان و مکان مجمع آتی انتخاباتی با 
بهبود وضعیت بهداشتی و عادی شدن شرایط کرونایی و فراهم 
شدن شرایط مورد نیاز برای برگزاری حضوری مجمع، متعاقبا 

اطلاع رسانی خواهد شد.

مُهر تأیید بر حکم کمیته استیناف؛

CAS رأی دیدار پیکان و سایپا را صادر کرد

درحاشیه

تیم های حاضر در مرحله 4/1 نهایی جام حذفی 
سرانجام تیم های حاضر در مرحله ۴/۱ نهایی جام حذفی مشخص شدند: پرسپولیس، مس رفسنجان، نساجی 

مازندران، خیبر خرم آباد، آلومینیوم اراک، مس کرمان، خلیج فارس ماهشهر و استقلال.

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

مستطیل سبز

»استقلال« از ایستگاه اکبان به سختی گذشت، اما نمایشِ 
کم نظیرِ علیرضا رضایی در درونِ دروازه و سازِ کوکِ ارسلان 
که انگار گلزن ترین تعویضی دنیاست، آبی ها را به مرحله 
یک چهارم نهایی جام حذفی رساند. به هر جهت، استقلالِ 
فرهاد، همچنان روی نوار موفقیت است، آن قدری که در 
روزهایِ نچندانِ درخشانش هم توانایی کسب پیروزی را 
دارد و این مهم، بهترین توصیف برای احوالِ این روزهای 

تیمِ تحت هدایت فرهاد مجیدی است.
چمنِ  در  مجیدی  شاگردان  شب،  چهارشنبه  باری؛ 
دستگردی جدالِ نزدیک و دشواری را سپری کردند، پیکان 
با هدایتِ مجتبی حسینی در لیگ بیست و یکم بارها 
نشان داده بود که تیمِ محترم و جانداری است، جوانانی که 
در دیدار حذفی هم با شایستگی، تنها تسلیمِ ذهنیتِ پیروز 
و تجربه ی بالای صدرنشینِ لیگ شدند، ناگفته نماند که اگر 

کمی بَخت و اقبال هم با خودروسازان یار بود، می توانستند 
در اکباتان دیگر شگفتی جام را هم رقم بزنند.

فوتبال،  در  ها  موفقیت  استمرار  برای  بدون شک، 
»نتیجه گیری« باید توام با »کیفیت« باشد، اما در شرایطِ 
فعلی فوتبال ایران، »برد«، مهم تر از هرچیزِ دیگری است، 
پس باتوجه به کیفیت و سطحِ غالبِ تیم های لیگ برتر، 
در  با  استقلال،  فعلی  بازی  سبکِ  به  چندان  نمی توان 
نظر گرفتن نتایج فوق العاده این تیم خُرده گرفت. گرچه 
نتایج تیمش، تعادل  باید میانِ سبک بازی و  مجیدی 
ایجاد کند، تا استقلالی ها علاوه بر لذت پیروزی، بازی 

تماشاگرپسند را هم تجربه کنند.
بی شک، استقلال از گذشته تیم تر است، اما هنوز هم 
با ایده آل های یک مدعی تمام عیار فاصله دارد. باتوجه به 
شرایط دیگر مدعیانِ لیگ و حذفی و آرامشِ حاکم در 
فضای مدیریتی باشگاه و تیم، این فصل می تواند نقطه 
عطفِ استقلال و فرهاد مجیدی باشد، شاید استقلال از 

غالبِ نقصان هایی که سالیانی آن ها را از روندِ موفقیت دور 
کرده بود، حذر کرده باشد، اما برای کسبِ جام، نیاز به بهتر 
شدن دارد، البته اهمِ صرفِ فعل »بهتر شدنِ« آبی ها، به 
مسائلِ فنی آن ها بازمی گردد. به هرحال باتوجه به شرایط 
موجود، هواداران استقلال می توانند در این فصل، هم در 
لیگ برتر و هم در جام حذفی، بیش از قبل به تیم شان 

امیدوار باشند.

بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان 
که از سوی سایت »فوتبال دیتابیس« اعلام شد، تیم فوتبال 
گرفت.  قرار  ایران  باشگاه های  نخست  رتبه  در  پرسپولیس 
قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال ایران با ۱۶۱۶ امتیاز و 
بدون تغییر نسبت به رده بندی هفته گذشته در رتبه چهارم 
قاره کهن باقی ماند، اما با یک پله سقوط نسبت به هفته 

گذشته در رتبه ۹۹ جهان جای گرفت.
تیم فوتبال استقلال با ۱۵۵۵ امتیاز و بدون تغییر نسبت به 
رده بندی هفته قبل در رتبه دوم فوتبال باشگاهی ایران و 
جایگاه ۸ آسیا باقی ماند. همچنین شاگردان فرهاد مجیدی با 

۵ پله صعود در رتبه ۱۷۹ جهان قرار گرفتند.
تیم فوتبال سپاهان با ۱۵۰۳ امتیاز بدون تغییر نسبت به رده 
بندی قبلی سومین تیم برتر فوتبال ایران است. این تیم مانند 
رده بندی قبلی در رتبه ۱۷ آسیا جای گرفته است. طلایی 
پوشان اصفهان در سطح جهانی با یک پله صعود نسبت به رده 
بندی هفته گذشته در رتبه ۲۸۴ جای گرفته اند. در این رده 

بندی تیم فوتبال فولاد، تراکتور و گل گهر سیرجان در رتبه های 
چهارم تا ششم فوتبال ایران جای گرفته اند.

بر اساس این رده بندی در قاره آسیا جایگاه ۵ تیم نخست 
نسبت به رده بندی پیشین تغییری نداشته و تیم کاوازاکی 
فرونتال ژاپن همچنان با ۱۶۹۳ امتیاز همچنان صدرنشین 
است. پس از این تیم، الهلال عربستان سعودی با ۱۶۷۴ امتیاز 
کماکان در رتبه دوم جای دارد. چونبوک موتورز کره جنوبی با 
۱۶۲۱ امتیاز هم مانند هفته گذشته در رتبه سوم است. پس 

از پرسپولیس، تیم اولسان هیوندای کره جنوبی با ۱۶۱۲ امتیاز 
در رتبه پنجم قاره کهن قرار دارد.

در رده بندی جهانی نیز جایگاه ۴ تیم اول جدول تغییری 
نداشته و بایرن مونیخ با ۲۰۸۹ امتیاز مانند هفته گذشته در 
صدر جدول ایستاده است. پس از سرخپوشان آلمانی، تیم 
منچسترسیتی با ۲۰۱۵ امتیاز در رتبه دوم قرار گرفته است. 
لیورپول انگلیس با ۲۰۰۷ امتیاز در رتبه سوم ایستاده و رئال 
مادرید ۱۹۸۰ امتیازی در رتبه چهارم جای گرفته است. آژاکس 
با ۱۹۴۹ امتیاز و یک پله صعود در رتبه پنجم برترین تیم های 
باشگاهی جهان ایستاده است. پورتو با مهدی طارمی به رتبه 
۱۱ و لورکوزن تیم جدید سردار آزمون به رتبه ۲۳ صعود کرده 
است. فاینورد هم با علیرضا جهانبخش در رتبه ۶۷ قرار دارد. بر 
اساس این رده بندی بارسلونا با ۳ پله صعود در رتبه ۱۳ جهان 
قرار دارد. 10 تیم برتر فوتبال باشگاهی جهان: بایرن مونیخ، 
منچسترسیتی، لیورپول، رئال مادرید، آژاکس، اینتر میلان، 

چلسی، پاری سن ژرمن، یوونتوس، ناپولی.

ستاد ملی مبارزه با دوپینگ با ارسال نامه ای به فدراسیون 
بدنسازی و پرورش اندام، مسائلی را درباره یک مسابقه 
مطرح کرد که ممکن است برگزاری آن، محرومیت هایی را 

نیز به دنبال داشته باشد.
قرار  )سلامت(  نچرال  بدنسازی  مسابقات  دوره  سومین 
است در دسته های مختلف وزنی و قدی از روز چهارشنبه 
- 20 بهمن تا روز جمعه 22 بهمن ماه در تهران برگزار 

شود. برگزاری این رویداد در حالی است که ابهامات زیادی 
پیرامون آن وجود دارد و حتی ممکن است محرومیت هایی 

را برای فدراسیون به دنبال داشته باشد.
کمیته  که  شد  اعلام  مسابقات  این  به  مربوط  بَنِر  در 
سلامت، مسئول برگزاری آن است، در حالی که چنین 
کمیته ای در فدراسیون بدنسازی وجود ندارد و بر همین 
اساس نیز، این رویداد زیر نظر فدراسیون برگزار نمی شود. 

با این وجود شاید برگزاری آن گریبان فدراسیون را بگیرد.
و  ورزشی  پزشکی  فدراسیون  رئیس  نوروزی  غلامرضا 
دبیرکل ستاد ملی مبارزه با دوپینگ امروز نامه ای را برای 
عبدالمهدی نصیرزاده رئیس فدراسیون بدنسازی ارسال 
کرده و هشدارهای لازم را درباره برگزاری این رویداد داده 
است. نوروزی در این نامه اشاره کرده است انجام آزمایش 
هورمونی و ارائه تأییدیه تحت عنوان »سلامت« که احتمالًا 
انجام دوپینگ یا عدم انجام دوپینگ افراد تلقی می شود، 

مورد تأیید نیست. در واقع هرگونه آزمایش دوپینگ باید 
با رعایت کامل مقررات مربوط به آن و در آزمایشگاه های 
مورد تأیید انجام شود و هرگونه اقدامی به عنوان مبارزه 
با دوپینگ نیز فقط باید توسط نهادهای زیرمجموعه وادا 

)آژانس جهانی مبارزه با دوپینگ( باشد.
آنچه در نامه نوروزی به فدراسیون بدنسازی اهمیت دارد، 
هشدار درباره محرومیتی است که شاید فدراسیون با آن 
مواجه شود. طبق آنچه دبیرکل نادو در نامه اعلام کرده 
نامه در پایین صفحه موجود است(، اگر  است )تصویر 
گزارشی مبنی بر چنین اقداماتی از سوی فدراسیون ها به 
فدراسیون جهانی یا وادا ارسال شود، تخلف تلقی شده و 
منجر به ثبت تخلف برای آن فدراسیون خواهد شد که 
عواقبی از جمله محرومیت نیز در بر خواهد داشت. به 
همین دلیل هم نوروزی خواستار انجام امور پیشگیرانه در 

این باره شده است.

گذرِ سخت »استقلال« از ایستگاه اکباتان؛

آهنگِ صعــود

نگاه

سخنی با دو مقام عالی رتبه ورزش ایران؛

سوغات تان از سرزمین
 اژدها و افسانه چه بود؟! 

در حالی که کاروان ایران با 
سه شرکت کننده در بازی های 
 ۲۰۲۲ زمستانی  المپیک 
حمید  است،  یافته  حضور 
صالحی  اتفاق  به  سجادی 
رتبه  امیری، دو مقام عالی 
چهارشنبه  روز  ایران  ورزش 
گذشته تیم کشورمان را در 

سفر به پکن همراهی کردند که در رسانه ها خبرساز شد. 
خبرساز از آن جهت که پیشتر اعلام شده بود این سفر با هدف 
 )IOC( دیدار با توماس باخ رئیس کمیته بین المللی المپیک
و رایزنی برای مرتفع ساختن مشکلات دیپلماسی ورزشی 

ایران از جمله تعلیق فدراسیون جودو انجام می شود. 
با این وجود و در شرایطی که ورزش کشور در چنبره حواشی 
و چالش های جدی گرفتار آمده، وزیر ورزش و رئیس کمیته 
ملی المپیک بدون ملاقات با باخ، پکن را ترک کرده و صبح 
روز دوشنبه به تهران رسیدند! در این میان ابهامات بسیاری 
مطرح است که امیدواریم متولیان ورزش کشور پاسخی قانع 

کننده ای برای آن ها داشته باشند.
نخست آنکه ضعف و ناهماهنگی برای تشکیل چنین نشست 
مهمی را باید یه پای چه کسی نوشت و اصولا وقتی از 
ملاقات با باخ اطمینان نداشتند، چرا اصلا عازم پکن شدند؟! 
واقعا دیدار با وزیر ورزش چین، رییس و دبیرکل کمیته ملی 
المپیک کره جنوبی و شهردار دهکده بازی ها را می توان یک 
سوغات ارزشمند از سفر به سرزمین اژدها و افسانه تلقی کرد!؟
فدراسیون  شرایط  با  رابطه  در  آیا  آنکه  دیگر  مهم  نکته 
واقعا  برمی آید؟  باخ  توماس  دست  از  کاری  جودو، 
می توان انتظار داشت که شخصی مثل باخ و مجموعه 
تحت هدایتش، پا پیش گذاشته و مثلا وساطت کنند تا 
فدراسیون بین المللی جودو IJF، از پیگیری پرونده تعلیق 
می رسد  بنظر  آنچه  اما  کند؟!   ایران چشم پوشی  جودو 
اینکه باخ و شرکایش قادر به تاثیرگذاری در این پرونده 
بین المللی  با فدراسیون  این مورد، هم نظر  نبوده و در 

جودو پیش خواهند رفت. 
فراموش نکنیم اوایل هفته جاری و در حاشیه مسابقات 
جودو گرنداسلم پاریس، ویزر جایزه »جودو برای صلح« را 
در  اسرائیلی  جودوکا  با  عربستانی  ورزشکار  مبارزه  بدلیل 
المپیک توکیو، به رییس فدراسیون جودو عربستان سعودی 
اهدا کرد که به خوبی بیانگر مواضع رییس IJF در قبال رژیم 

صهیونیستی است.
از سوی دیگر و براساس نظر دادگاه بین المللی حکمیت 
نتیجه  جودو،  فدراسیون  به  ارسالی  نامه  و   CAS ورزش 
اعتراض به رأی این پرونده از سوی کشورمان کمتر از ۲۰ 
روز دیگر مشخص می شود و حتی اگر دیداری با باخ انجام 
می گرفت، طبیعتا حتی نهاد مهمی مثل IOC نیز نمی توانست 

در این تصمیم گیری تاثیری داشته باشد. 
شکی نیست مسیر دیپلماسی ورزشی برای برطرف ساختن 
معضلات جدی ورزش ایران از دیوار چین عبور نکرده و برای 

رفع آنها باید چاره ای دیگر اندیشیده شود.
ورزش،  در  کلیشه ای  صحبت های  و  شعار  دوران  دیگر 
دیپلماسی  در عرصه  باید  و  رسیده  پایان  به  مدت هاست 

بین المللی ورزش، مرد عمل بود و بس.

بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان؛

پرسپولیس در جایگاه چهارم و استقلال در رده هشتم آسیا

نامه ستاد مبارزه با دوپینگ درباره برگزاری یک مسابقه؛

خطر محرومیت بیخ گوش فدراسیون بدنسازی

سرخابی

درحاشیه

قائم مقام شهرخودرو:  خواهان اصل مبلغ بدهی همراه با جرائم هستیم 
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پرسپولیس وجود نخواهد داشت و ما خواستار کل مبلغ بدهی همراه با جرائم هستیم. اگر ارکان قضایی 

فدراسیون پنجره پرسپولیس را بازکند، نامه ما آماده ی ارسال به فیفا می باشد.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

فرهاد غلامعلی

 نویسنده
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 بارها از مسئولین وقت وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک 
خواسته شد فکری به حال مدیریت فدراسیون ژیمناستیک 
کنند، اما آنها گوششان به این درخواست ها بدهکار نبود، 
زمانی متوجه حرف منتقدین شدند که کار از کار گذشته 
بود. وقتی هم خواستند پس از دوره قانونی چهار ساله با 
گذاشتن سرپرست، مقدمات انتخابات را فراهم کنند، تازه 
فهمیدند اینچه درگاهی چند سال قبل اساسنامه ژیمناستیک 
را چنان به نفع خود تغییر داده که طی آن خود هم رییس 
را  فدراسیون و هم رییس مجمع شده و این اساسنامه 
به تایید فدراسیون جهانی رسانده است چنانکه علی رغم 
خواست مسئولین ورزش خود را ملزم به تمکین از نظر آن ها 
نمی دانست. به این ترتیب اینچه درگاهی پس از دوره چهار 
ساله ریاست، حدود ۶ ماه هم بطور خودمختار خویش را 
رییس فدراسیون خواند تا اینکه نهایتا با پا درمیانی برخی از 
مسئولین ورزش، پذیرفت کناره گیری کند، بشرطی که نایب 

رییسش را بعنوان سرپرست معرفی کنند.
تیم ملی  پیشین  سرمربی  و  -قهرمان  آذرپی«  »محمد 
ژیمناستیک- برادر ۲ شهید والامقام با بیان مطالب بالا، در 
گفت و گو با »دنیای هوادار« اظهار داشت: ژیمناستیک طی 
حدود ۸۰ سال گذشته هیچ مدال آسیایی کسب نکرده بود 
تا اینکه در دوره سرمربیگری بنده و فدراسیونی که ریاست 
آن را جعفر درویش زاده بر عهده داشت موفق به کسب اولین 
مدال آسیایی توسط عبدالله جامعی شد. بعدها و در سایه 
به  دیگر  ارزشمند  مدال  دو  دوره،  همان  اصولی  اقدامات 
جمع مدال های رشته ژیمناستیک هنری اضافه شد، ضمن 
هم   آکروژیم  و  ترامپولین  ایروبیک،  رشته های  در  اینکه 
افتخارات خوبی در سطح قاره کسب کردیم. بعدها با آمدن 
اینچه  درگاهی به فدراسیون، نامبرده اولین کاری که کرد کنار 
گذاشتن همه کادر فدراسیون موفق اعم از مربیان، روسای 
کمیته ها و کارمندان کرد. شعار وی برای این اقدام نادرست 
ادعای چابک سازی بود که هرگز محقق نشد. وی وعده های 
بسیار دیگری هم داد که همگان را امیدوار به تداوم دوره 
موفقیت آمیز گذشته و حتی ایجاد شرایط بهتر کرد، اما او که 
هیچ سابقه مدیریتی نداشت و با تفکرات حذف چهره های 
کاربلد و شعارهای دهان پرکن وارد فدراسیون شده بود پس 
از چهار سال پر حاشیه، ویرانه ای را از خود برجای گذاشت 
که در بهترین حالت، سال ها طول خواهد کشید تا زخم هایی 
که از این ناحیه بر پیکر ژیمناستیک وارد شده ترمیم شود.

با سابقه ترین سرمربی تیم ملی ژیمناستیک و یکی از پر 
افتخارترین ملی پوشان تاریخ این ورزش در پاسخ به این 
فرد  و  کرده  کناره گیری  اینچه درگاهی  اکنون  که  پرسش 
دیگری بعنوان سرپرست جایگزین وی شده بنابراین باید 

تازه ای  تا اشتباهات گذشته مرتفع و مسیر  امیدوار بود 
فراروی این ورزش ترسیم شود، گفت: شواهد موجود چنین 
فضایی را ترسیم نمی کند. به اعتقاد من سرپرست فدراسیون 
با وجود حضور عوامل اینچه درگاهی در فدراسیون نمی تواند 
کار خاصی انجام دهد. وی از وقتی که در فدراسیون حضور 
پیدا کرده همان مسیری را پیش گرفته که صرفا خواست و 
نظر درگاهی را تایید می کند. اقدام به عزل منتقدین درگاهی 
از ریاست هیات های استانی، ممانعت از حضور چهره های 
و  مربیگری  و  داوری  بین المللی  در کلاس های  برجسته 
نگاه یک سویه به مسائل مختلف، گویای آن است که تمام 
انتخابات  تلاش های سرپرست در جهت هماهنگ سازی 
آینده و بازگشت دوباره فردی است که حضورش جز حاشیه 
و تفرقه در میان جامعه ژیمناستیک دستاورد دیگری به 

همراه نداشته است.
شهید  سالن  تابلو  موضوع  با  ارتباط  در  آذرپی  محمد  از 
برادران آذرپی ورزشگاه شهید شیرودی و اینکه آیا بالاخره 
تابلو مذکور در شان و جایگاه دو شهید والامقام بر سر در 

خانه ژیمناستیک نصب شد یا خیر می پرسم که با 
ناراحتی می گوید: متاسفانه علی رغم پیگیری های 

ما و نامه نگاری که داشتیم رسیدگی لازم انجام 
را  تابلویی  فدراسیون  دست اندرکاران  و  نشد 
که بزرگ و در حد نام برادران شهیدم بود با 

این نیت که جایگزین مناسب برای آن تهیه 
خواهد شد ماه ها پایین آوردند. در نهایت 

وقتی ما به این بی توجهی اعتراض 
کردیم، تابلو کوچکی را جایگزین 
کردند که هنوز هم همان تابلو 
کوچک نصب است که به هیچ 
شهید  دو  شان  درخور  عنوان 
نیست. جالب اینکه در راستای 
کم رونق کردن مجموعه برادران 
شهید آذرپی، رفته رفته وسایل 
و  بذل  هم  سالن  اختصاصی 

بخشش می شود. در همین راستا 
به جای  را  و خرک  تخته  قبلا پیش 

دیگر انتقال دادند و اخیرا نیز دارحلقه سالن را باز کرده و به 
سالنی در شهر قدس انتقال دادند. در همین راستا چندی 
پیش بخشی از وسایل سالن انقلاب را هم به ارومیه انتقال 

داده بودند.
جایی  واقعا  اگر  که  است  این  من  سئوال  افزود:  وی 
مثل شهر قدس قهرمانان شاخص و آینده ساز دارد، چرا 
فدراسیون بجای تهیه  اسباب ژیمناستیک برای آنها از جای 
دیگر وسایل به آنجا منتقل می کنند؟ آیا این وسایل باید 
در محلی که تیم ملی و قهرمانان استان تمرین می کنند 
مستقر باشد یا به یک منطقه در اطراف تهران انتقال پیدا 
کند؟  فدراسیون اینچه درگاهی طی چهار سال حتی یک 
دست لوازم برای هیچ استانی فراهم نکرد. در حال حاضر 
هیچ کدام از سالن های ژیمناستیک کشور لوازم استاندارد 

جدید ندارد.
آذرپی ادامه داد: من سال ها سرمربی تیم ملی بودم و به 
امور فنی ژیمناستیک اشراف کامل دارم به همین دلیل 
با قاطعیت اعلام می کنم هیچ کدام از ادعاهای مسئولین 
فدراسیون در مورد موفقیت ژیمناستیک طی ۴ سال 
گذشته صحت ندارد؛ در این مورد حاضرم در هر 
جایی و با هر کسی مناظره کنم. آنها  حتی در 
گرفتن یک سهمیه برای المپیک ناکام شدند و 
الان هم مسئولین فدراسیون که در واقع همان 
یاران اینچه درگاهی هستند بجای اینکه تمهیدات 
فراهم  آسیایی  بازی های  برای  را  لازم 
کنند، مسابقات آنلاین گذاشته اند و 
می خواهند با این روش ورزشکاران 
را برای حضور در چنین میدانی 
آماده کنند. این شیوه برگزاری 
بی سابقه  خود  نوع  در  خود 
است و من نشنیدم ورزشکاران 
با مسابقات آنلاین بتوانند به 
آمادگی برسند و مقام در خور 

کسب کنند. 
پرسش  این  به  پاسخ  در  آذرپی 
مسئولین  و  درگاهی  اینچه  که 

فدراسیون طی چند سال گذشته بارها اشاره داشتند که چون 
افراد بیرونی دستشان از منافع کوتاه شده بر علیه فدراسیون 
وی حاشیه سازی می کنند، خاطرنشان کرد: متاسفانه عده ای 
تصور می کنند  و  کرده اند  باور  را  بی اساس  این شایعات 
کسانی که بیرون هستند در فدراسیون منافع داشتند که 
قطع شده، کافیست همین مدعیان به خود زحمت داده 
دریافتی من بعنوان سرمربی و دیگر اعضای کادرفنی را با 
دریافتی خودشان و حتی کارمندان معمولی مقایسه کنند 
آن وقت معلوم خواهد شد که حق با کیست؟ فدراسیون 
گذشته یکی از بی حاشیه ترین ها و فدراسیون همین مدعیان  
پرحاشیه ترین در طول تاریخ  ورزش ژیمناستیک بوده. چرا 
نمی گویند سازمان بازرسی چند مورد ایراد به عملکرد همین 
فدراسیون داشته و در این رابطه پرونده تشکیل داد. چرا 
از سو مدیریت خودشان حرفی نمی زنند؟ همین الان هم 
اگر بازرسی در فدراسیون مستقر شود ایرادات فراوانی به 
عملکرد فدراسیون اینجه درگاهی وارد خواهد کرد. مدعیانی 
که می گویند بیرونی ها سهم خواهی می کنند صرفاً فرافکنی 
می کنند تا مشکلاتی که خودشان ایجاد کردند را توجیه 
کنند. چرا اینچه درگاهی هنوز اتومبیل فدراسیون را تحویل 

نداده است؟
آذرپی در پایان تاکید کرد: اینچه درگاهی ماه ها فدراسیون را 
گروگان گرفت و آن را بلاتکلیف گذاشت. دوره ریاست وی از 
۱۹ تیرماه خاتمه پیدا کرد و از آن تاریخ به بعد یعنی تا ۲۲ دی 
ماه هر حکم و دستوری صادر کرده مشمول بررسی قانونی 
است. ایشان ماه ها رودرروی ارکان ورزش کشور ایستاد با این 
بهانه که اساسنامه خاصی که به فدراسیون جهانی رفته به 
وی اجازه می دهد پس از ۴ سال همچنان رییس بماند، الان 
هم تمام اقداماتی که در فدراسیون انجام می شود در راستای 
هموار کردن راه بازگشت وی است، لذا از دکتر سجادی وزیر 
ورزش و جوانان تقاضا دارم به داد ژیمناستیک برسد و اجازه 
ندهد این ورزش بیش از این دستاویز عده ای خاص قرار 
گیرد. نه اینچه درگاهی و نه سرپرست کنونی با هیچکدام 
از بزرگانی که بیرون از فدراسیون هستند تعامل و همدلی 
نداشته و ندارند. آنها دور فدراسیون حصار کشیده و فکر 

می کنند ژیمناستیک ملک شخصی است.

 ۲۰۲۲ سال  در  جهان  تکواندوکاران  رنکینگ  نخستین 
میلادی اعلام  شد. هوگوپوشان بر اساس این رده بندی، 
آغاز  پاریس  المپیک  سهمیه  کسب  برای   را  خود  کار 
تکواندو  جهانی  فدراسیون  رسمی  سایت  می کنند. 

رنکینگ المپیکی ماه فوریه را اعلام کرد.
در رده بندی اعلام شده، آرمین هادی پور نماینده وزن 
باقی  هشتم  رده  در  کشورمان  کیلوگرم   ۵۸ منهای 
این  در  ایران  تکواندوکار  دیگر  لطفی  حسین  ماند. 

وزن در رده چهل و چهارم جای گرفته است. در وزن 
منهای ۶۸ کیلوگرم سروش احمدی در جایگاه دهم 
قرار گرفت و امیرمحمد بخشی نیز رده بیست و سوم 

قرار گرفت.
محمدعلی خسروی در وزن منهای ۸۰ کیلوگرم در رده 
پنجاه و سوم قرار دارد و علی اشکوریان رده پنجاه و 
ششم را به خود اختصاص داد. میرهاشم حسینی نیز 
وزن  در  و  داده  تغییر  را  خود  وزن  جدید  سال  از  که 

امتیاز در رده  با ۱۸  المپیکی مبارزه خواهد کرد  سوم 
۱۲۴ قرار گرفت. سجاد مردانی تکواندوکار وزن به اضافه 
۸۰ کیلوگرم در رده یازدهم قرار دارد. سعید رجبی دیگر 

نماینده این وزن رده چهل و یکم را در اختیار دارد.
در گروه زنان غزل سلطانی در وزن منهای ۴۹ کیلوگرم 
که وزن خود را تغییر داده، رده پنجاه و سوم را به نام 
خود ثبت کرده است. مهلا مومن زاده در جایگاه ۶۴ قرار 
به خود  را  نگار اسماعیلی رده شصت و پنجم  دارد و 

اختصاص داده است.
را   ۴۹ رده  شیدایی  زهرا  کیلوگرم  منهای ۵۷  وزن  در 
نماینده  دیگر  کیانی  ناهید  و  داده  اختصاص  به خود 
کشورمان در این وزن در رده پنجاهم جای گرفته است. 
در وزن منهای ۶۷ کیلوگرم ملیکا میرحسینی در رده ۲۸ 
قرار گرفت و  کیمیا همتی در رده پنجاه و سوم است. 
در وزن به اضافه ۶۷ کیلوگرم زهرا پوراسماعیل در رده 

شصت و پنجم قرار گرفته است.

دیالوگ

»سرمربی اسبق تیم ملی ژیمناستیک« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

آقای سجادی به دادِ ژیمناستیک برسید!
محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

آذرپی در پایان تاکید کرد: اینچه درگاهی ماه ها فدراسیون را گروگان گرفت و آن را بلاتکلیف گذاشت. دوره 
ریاست وی از ۱۹ تیرماه خاتمه پیدا کرد و از آن تاریخ به بعد یعنی تا ۲۲ دی ماه هر حکم و دستوری صادر کرده مشمول 

بررسی قانونی است. ایشان ماه ها رودرروی ارکان ورزش کشور ایستاد با این بهانه که اساسنامه خاصی که به فدراسیون 
جهانی رفته به وی اجازه می دهد پس از ۴ سال همچنان رییس بماند، الان هم تمام اقداماتی که در فدراسیون انجام 

می شود در راستای هموار کردن راه بازگشت وی است.

توسط سایت رسمی »فدراسیون جهانی«؛

نخستین رنکینگ سال ۲۰۲۲ تکواندوکاران جهان اعلام شد

سوژه


